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05/18 Selskapskontroll Aufera AS 

 

Saksvedlegg: 

 Rapport selskapskontroll Aufera AS, Austrheim kommune 2018 

Nordhordland Revisjon IKS 

 

Saksopplysningar / vurderingar: 

 

Eigarskapskontrollen av Aufera AS er gjennomført på bakgrunn av bestillinga frå 

kontrollutvalet i møte den 03.10.2016, sak 34/16.  

 

Selskapskontrollen i Aufera AS er i bestillinga frå kontrollutvalet avgrensa til ein 

eigarskapskontroll med grunnlag i følgjande problemstillingar: 

1. I kva grad har Austrheim kommune etablert eit system for å ivareta sine 

eigarinteresser i Aufera AS ? 

2. Vert kommunen sine eigarinteresser utøvd i samsvar med føremålet med selskapet 

samt kommunestyret sine vedtak og føresetnader ? 

3. Vert selskapet drifta i samsvar med lov, vedtekter og aksjeeigaravtale ? 

4. Korleis er økonomien i Aufera AS sett frå eit eigarskapsperspektiv ? 

 

Revisjonen har utarbeida ulike vurderingskriterier for kvart av punkta ovanfor. Desse er 

nærmare vurdert i rapporten. 

 

Perioden som kontrollen ser på er åra 2013 – 2015, men pkt. 1 er også vurdert i høve vedteken 

eigarskapsmelding – ny i 2016 og  pkt 4 i høve selskapet sitt rekneskap for 2016. 
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Dagleg leiar i Aufera AS, selskapet sin revisor og rådmannen i Austrheim kommune har gjeve 

høyringsuttalar, jmf vedlegg i rapporten. 

 

Funna i rapporten kan kort oppsummerast slik: 

1. Etter revisjonen si vurdering er det behov for å gjennomføre fleire tiltak i høve 

problemstillinga. Dette også vurdert opp mot den vedtekne eigarskapsmeldinga i 2016. 

2. Eigarinteressene vert utøvd i samsvar med føremålet til selskapet. 

3. Selskapet vert drifta i samsvar med vedtekter og aksjeeigaravtale. 

4. Revisjonen peikar på at selskapet i perioden har hatt eit ustabilt driftsresultat og svak 

likviditet, noko som bør følgjast opp.  

 

Revisjonen har samla tilrådd følgjande  (jmf. vedlegg 1 i rapporten) 
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Behandling i møte: 

Forvaltningsrevisor Ragnhild Kartveit Høyland gav ein grundig gjennomgang om rapporten. 

 

Revisjonen svarte på spørsmål frå kontrollutvalet 

 

 

Framlegg til vedtak: 

Kontrollutvalet sluttar seg til revisjonen sine konklusjonar og tilrådingar. 

 

Kontrollutvalet vil rå til at revisjonen sine tilrådingar vert vurdert og innarbeida i kommunen 

si eigarskapsmelding.  

 

 

Framlegg til vedtak i kommunestyret: 

Kommunestyret sluttar seg til revisjonen sine konklusjonar og tilrådingar. 

Kommunestyret ber om at rådmannen utarbeider ei revidert eigarskapsmelding der revisjonen 

sine tilrådingar vert vurdert og innarbeida.  

Rådmannen kjem med ei tilbakemelding til kommunestyret innan 1. oktober 2018 om korleis 

tilrådingane i rapporten skal følgjast opp. 

 
 
Samrøystes vedtak: 

Kontrollutvalet sluttar seg til revisjonen sine konklusjonar og tilrådingar. 

 

Kontrollutvalet vil rå til at revisjonen sine tilrådingar vert vurdert og innarbeida i kommunen 

si eigarskapsmelding.  

 

Framlegg til vedtak i kommunestyret: 

Kommunestyret sluttar seg til revisjonen sine konklusjonar og tilrådingar. 

Kommunestyret ber om at rådmannen utarbeider ei revidert eigarskapsmelding der revisjonen 

sine tilrådingar vert vurdert og innarbeida.  

Rådmannen kjem med ei tilbakemelding til kommunestyret innan 1. oktober 2018 om korleis 

tilrådingane i rapporten skal følgjast opp. 

 

 

 

 
 


